

# Законодательство субъектов РФ в области обращения с животными нуждается в совершенствовании

**Хорьков Виктор Николаевич,**  
почетный работник высшего профессионального образования Российской Федерации,  
кандидат юридических наук, доцент  
horkov-v@mail.ru

В статье анализируется законодательство субъектов РФ в области обращения с животными, обращается внимание на недостатки законодательного регулирования правоотношений в указанной области, сформулированы рекомендации, направленные на устранение противоречий в законах субъектов РФ.

**Ключевые слова:** субъекты РФ, законы, животные, органы законодательной власти.

## The Animal Welfare Laws of the Constituent Entities of the Russian Federation Require Improvement

**Khorkov Viktor N.**  
Honored Worker of Higher Professional Education of the Russian Federation  
PhD (Law), Associate Professor

The article analyzes the legislation of the constituent entities of the Russian Federation in the field of treatment of animals, draws attention to the shortcomings of the legislative regulation of legal relations in this area, formulates recommendations aimed at eliminating contradictions in the laws of the constituent entities of the Russian Federation.

**Keywords:** subjects of the Russian Federation, laws, animals, legislative bodies.